



**Chair Professor of Finance, Citi Professor of Business, HKUST
Director, HKUST Institute for Financial Research
Associate Dean (Strategic Planning & Research), HKUST Business School**

Dong Lou is a Chair Professor of Finance and Citi Professor of Business at the Hong Kong University of Science and Technology. He is also the Director of the HKUST Institute for Financial Research, an Associate Dean of the HKUST Business School, and the Director of the HKUST Bilingual DBA program. Prior to joining HKUST, He was a Professor of Finance at the London School of Economics.

Professor Lou is a Research Fellow at the Centre for Economic Policy Research, a Senior Fellow at the Asian Bureau of Finance and Economic Research, and an Academic Consultant and Visitor to the Bank of England. He is a recipient of the Distinguished Young Scholars (DYS) Scheme of the National Natural Science Foundation of China. He serves as an Associate Editor of the *Journal of Finance*, *Journal of Financial Economics*, and *Management Science*.

Professor Lou frequently advises government organizations and regularly consults for investment management companies. His research has been published in top academic journals, has won many awards, and is frequently profiled in financial media outlets including the *Wall Street Journal*, *Forbes*, and *Bloomberg*. His main research areas include asset pricing, investment management, behavioral finance, and the Chinese financial markets. Professor Lou received a PhD in Finance from Yale University and an undergraduate degree in Computer Science from Columbia University.



香港科技大学金融学讲座教授、花旗集团商学教授
香港科技大学金融研究院院长
香港科技大学商学院副院长（策略规划与研究）

楼栋 现任香港科技大学（Hong Kong University of Science and Technology）金融学讲座教授、花旗集团商学教授，香港科技大学金融研究院院长、商学院副院长（分管策略规划与研究）、中英双语工商管理博士项目主任。在加入香港科技大学之前，曾任伦敦政治经济学院（London School of Economics）金融学正教授。

楼栋教授是欧洲经济政策研究中心（Centre for Economic Policy Research）和亚洲金融经济研究局（Asian Bureau of Finance and Economic Research）的高级研究员，英格兰中央银行（Bank of England）的学术顾问，国家杰出青年科学基金获得者，同时担任《金融学期刊》（Journal of Finance）、《金融经济学期刊》（Journal of Financial Economics）和《管理科学》（Management Science）等国际学术期刊的副主编。

楼栋教授常为政府组织和投资机构提供咨询服务。他的研究成果多发表于顶级学术期刊，获得过诸多学术和业界奖项，并常见于《华尔街日报》（Wall Street Journal）、《福布斯》（Forbes）和彭博社（Bloomberg）等知名媒体。楼栋教授的主要研究领域包括资产定价、投资管理、行为金融及中国金融市场。楼栋教授拥有耶鲁大学金融学博士学位，及哥伦比亚大学计算机科学学士学位。